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Abstract

        

          
Purpose This study compared the clinical and radiographic results between extension block pinning (Group A) and percutaneous reduction of the dorsal fragment with a towel clip followed by extension block pinning with direct pin fixation (Group B) for the treatment of mallet fractures.

        

          
Patients and Methods A total of 69 patients (group A = 34 patients, group B = 35 patients) who underwent operative treatment for mallet fractures from June 2008 to November 2017 with ≥ 6 months post-surgical follow-up were analysed retrospectively. The extent of subluxation of the distal interphalangeal joint, articular involvement of fracture fragment, fracture gap, and articular step-off were examined on plain radiographs before and after surgery. The functional outcomes were evaluated with the Crawford rating system.

        

          
Results The postoperative step-offs were 0.16 mm in group A and 0.01 mm in group B. Group B had a significantly better anatomical outcome than group A. Five patients in group A had a loss of reduction. Among them, two had malunion and post-traumatic arthritis. Meanwhile, no patients in group B presented with loss of reduction and nonunion. The mean extension lags were 4.2° in group A and 1.6° in group B. However, functional outcome did not differ between the two groups at the final follow-up.

        

          
Conclusion Fracture reduction using a towel clip and extension block pinning with direct pin insertion for mallet fracture facilitated the anatomical reduction of fragments, and allowed for stable fixation of fragments. Compared with extension block pinning technique, this technique has shown better anatomical results and stability, but not better clinical results.

      

        [bookmark: N10A58]
Zusammenfassung

        

          
Ziel Vergleich der klinischen und radiologischen Ergebnisse knöcherner Strecksehnenausrisse nach Extension-block-pinning (Gruppe A) versus Reposition mit einer Tuchklemme, Extension-block-pinning und direkter Drahtfixation des Fragmentes (Gruppe B).

        

          
Patienten und Methoden Die klinischen und radiologischen Ergebnisse von 69 Patienten (Gruppe A = 34, Gruppe B = 35 Patienten), bei denen zwischen Juni 2008 und November 2017 ein knöcherner Strecksehnenausriss am Fingerendglied operativ versorgt wurde mit einer Nachbeobachtungszeit von ≥ 6 Monaten, wurden retrospektiv ausgewertet. Erfasst wurde das Ausmaß der Subluxation des Endgliedes, die Größe des Knochenfragmentes und des Frakturspaltes sowie die Gelenkstufe prä- und postoperativ. Das klinische Ergebnis wurde mittels der Crawford-Klassifikation beurteilt.

        

          
Ergebnisse Postoperativ betrug die verbliebene Gelenkstufe in Gruppe A 0,16 mm, in Gruppe B 0,01 mm. Patienten der Gruppe B hatten insgesamt bessere radiologische Ergebnisse. Bei 5 Patienten der Gruppe A kam es zu einem Repositionsverlust; 2 davon entwickelten eine Arthrose. Im Gegensatz dazu kam es bei keinem Patienten der Gruppe B zu einem Repositionsverlust oder einer Pseudarthrose. Das Streckdefizit in Gruppe A betrug durchschnittlich 4,2°, in Gruppe B 1,6°. Allerdings fanden sich bei der letzten Nachuntersuchung keine Unterschiede bzgl. des klinischen Ergebnisses.

        

          
Schlussfolgerung Die geschlossene Reposition eines knöchernen Strecksehnenausrisses am Fingerendglied mit nachfolgendem Extension-block-pinning und direkter Drahtfixation des knöchernen Fragmentes resultiert in einer anatomiegerechten Wiederherstellung des Gelenkes und einer sicheren Fixation des Fragmentes. Im Vergleich mit dem alleinigen Extension-block-pinning sind die radiologischen, jedoch nicht die klinischen Ergebnisse besser.
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